

## Short Bio of Yu-Shan Wu

April 3, 2018

Yu-Shan Wu is Distinguished Research Fellow and founding director of the Institute of Political Science, Academia Sinica, Taiwan. He is an Academician of Academia Sinica, elected in 2016. He is also professor of Political Science at National Taiwan University and distinguished research fellow at the Institute for Advanced Studies in Humanities and Social Sciences at NTU. He is also Honorary Chair Professor at National Sun Yat-sen University since 2017. He served as Convener of Political Science, National Science Council, and President of the Chinese Association of Political Science (Taipei). His major interests are in political and economic transitions in former socialist countries, constitutional engineering in nascent democracies, and theories of international relations and Cross-Taiwan Strait relations. He has been a leading scholar in Taiwan's semi-presidential studies and theorization of cross-Strait relations.

His area focuses are Taiwan, mainland China, Eastern Europe and Russia. He has authored and edited twenty one books and published more than 140 journal articles and book chapters, in both English and Chinese. His recent English books include *Semi-Presidentialism and Democracy* (2011) (co-edited with Robert Elgie and Sophia Moestrup), *In Search of China's Development Model: Beyond the Beijing Consensus* (2011) (co-edited with Philip S. Hsu and Suisheng Zhao), *The Chinese Models of Development: Global, Local and Comparative Perspectives* (2014) (co-edited with Tse-kang Leng), and *Semi-presidentialism Across Continents: A Dialogue Between Asia and Europe* (2015) (co-edited with Dachi Liao and Yu-chung Shen).

吳玉山為中央研究院院士、中央研究院政治學研究所特聘研究員與創所所長、台灣大學政治系合聘教授，及台大人文社會科學高等研究院特約研究員。曾擔任國科會政治學門召集人與中國政治學會理事長。研究領域包括社會主義國家政治與經濟轉型、民主化與憲政設計、兩岸關係與國際關係理論。長期帶領台灣之半總統制研究與兩岸關係研究之理論化。研究區域包括臺灣、中國大陸、東歐與俄羅斯。共出版了 21 本中英文專書，及發表了 140 餘篇中英文期刊與專書論文。

曾獲得美國政治學會最佳博士論文獎、三次國科會傑出研究獎、臺灣大學首屆教學傑出獎、教育部學術獎、二次國科會特約研究，與傑出特約研究員獎等學術榮譽。於 2016 年當選為第 31 屆中央研究院院士，2017 年起擔任中山大學榮譽講座教授。

近來所編著的專書包括 *Semi-Presidentialism and Democracy* (2011)，*In Search of China's Development Model: Beyond the Beijing Consensus* (2011)，《權力在哪裡？從多個角度看半總統制》(2012)，《政治學的回顧與前瞻》(2013)，*The Chinese Models of Development: Global, Local and Comparative Perspectives* (2014)，*Semi-presidentialism Across Continents: A Dialogue Between Asia and Europe* (2015)，《優勢政黨與民主：亞洲經驗的省思》(2017)，《半總統制下的權力三角：總統、國會、內閣》(2017)，《中國再起：歷史與國關的對話》(2018) 等。